
 
 
 

 

10. september 2021 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
1. Har Naalakkersuisut planer om ekstraordinært at allokere flere kvoter til narhvaler i 

Qaanaaq? 

(Inatsisartutmedlem Lars Poulsen, Siumut) 

 
Begrundelse: 
Erhvervsfangerne i Qaanaaq har ingen andre indtægtsmuligheder indtil islægningen, og narhvalerne 

kommer som sædvanligt i Qaanaaq fjorden i hobetal, og imens må fangerne blot iagtage dyrene 

uden at kunne fange dem. 

Såfremt der må allokeres flere kvoter vil jeg opfordre til dette. 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 
 


